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Debrecenben születtem 1982. június 22-én. Életem a nagyvárosban, Debrecenben kezdődött, 

de a „Városi gyerekek”-kel ellentétben mindig is vonzódtam a mezőgazdaság, a termelés iránt. 

Nagyszüleim vidéken éltek, gazdálkodtak, innen a mezőgazdálkodás szeretete. Minden nyaramat 

náluk töltöttem, és szívesen kapcsolódtam be minden nemű háztáji gazdálkodási munkába. 

Sokféle állatot tartottak, melyek minden takarmányát maguk meg is termeltek. A TSZ-ben mindig 

volt íratva kukorica, cukorrépa, melyet én nyári munkaként velük – ha tehettem, helyettük – 

egyeltem, kapáltam, ezzel keresve zsebpénzt. 

Általános iskolai tanulmányaimat a debreceni Petőfi Sándor Általános Iskolában végeztem. 

Középiskolai tanulmányaimat a szintén debreceni Irinyi János Élelmiszeripari Szakközépiskola és 

Gimnáziumban folytattam, ahol érettségi bizonyítvány szereztem 2001-ben. Vendéglátás és 

idegenforgalom szakot választottam, mely kis kitérőnek tűnhet, de szívesen foglalkozom az 

emberekkel is, és a vendéglátás bőven adott erre lehetőséget. Többféle dolgot szerettem volna 

kipróbálni, mielőtt eldöntöm, mivel is szeretnék foglalkozni. Szüleimtől azt tanultam, az ember 

bármit el tud végezni, ha akarja, és van egy kis józan paraszti esze. A próbálgatás után 

visszakanyarodtam a mezőgazdaság felé, a természetet nem tudtam elengedni, így felsőfokú 

tanulmányaimat a Debreceni Egyetem Mezőgazdaságtudományi Karán Általános 

agrármérnökként, Növényorvos szakiránnyal fejeztem be 2009-ben, diplomadolgozatom témája 

a Kukorica posztemergens gyomirtása volt. Konzulensem Dr Dávid István volt, akinek nagy 

köszönettel tartozom, hogy bevezetett az elméleti és gyakorlati gyomirtás rejtelmeibe egyaránt, 

és általa megismerkedhettem Dr Szabó László herbológussal, aki szintén - sajnálatos haláláig - 

rendszeresen támogatást nyújtott nekem. A vele való találkozók alkalmával szivacsként 

próbáltam szívni magamba azt határtalan a tudást, amivel rendelkezett. 

Középiskola alatt folyamatosan dolgoztam, először a szüleim élelmiszerboltjában, később 

diákmunka közvetítőknél általában gépkocsit igénylő szállítási munkákat végeztem. Az egyetemi 

évek alatt már mezőgazdasági munkák felé kacsingattam, és sikerült bekerülnöm a Pioneer Hi-

Bred Zrt Szarvasi Vetőmagüzeméhez kukorica címerezési illetve betakarítási ellenőrként. A 

címerezési munkában Hajdú-Bihar megye kukorica vetőmagtermelőivel és területeikkel sikerült 

megismerkednem, a betakarítás során pedig több éven keresztül volt szerencsém bejárni a 

Dunántúl és Szlovákia vetőmagtermesztő területeit. Ez alapozta meg későbbi munkahelyemen 

való elhelyezkedésemet. Több éven keresztül dolgoztam az akkor még Kasz-Coop Kft hibrid 

kukorica területein is. 

Az Egyetem elvégzése után 3 munkanappal, a születésnapomon, 2009. június 22-én sikerült 

elhelyezkednem a Kasz-Coop Kft-nél, mint növényorvos. A Kft épp nagy átalakuláson ment 



keresztül, és szerencsésen 2010-től, a ma már Bold Agro Kft néven ismert cégnél 

Növénytermesztés ágazatvezető pozícióba kerültem. Mély víz volt ez számomra, de a 

munkatársaim készségesek voltak, mindannyian mélyreható tudással rendelkeztek, én pedig ezt 

a sok tudást próbáltam magamban összegyűjteni, az egyetemen tanultakkal szintetizálni. Ez a 

folyamat ma is tart, természetesen számos szaktanácsadóval, termelőpartnerrel kiegészülve. 

Igaz a mondás: „Jó pap holtig tanul”. A Bold Agro Kft közel 2.000 hektáron gazdálkodik Derecske 

és 30 km-es vonzáskörzetében. Ennek teljes körű irányítása, fejlesztése a feladatom. 

Önálló, növényvédelemmel kapcsolatos tevékenységem ugyan nincs, azt amit végzek, nem 

publikálom nagy közönség felé, de a Bold Agro Kft innovatív szelleme jegyében számos kísérlet 

folytatására van lehetőségem, bármilyen szántóföldi növénytermesztést érintő témában. Nagyon 

sok technológiai, gépüzemeltetési, vetőmag, tápanyagutánpótlási és növényvédelmi kísérletet 

végeztünk és végzünk kollegáimmal illetve kapcsolódó gyártó, forgalmazó cégekkel, 

termelőtársakkal. Szívesen osztom meg másokkal e rövid idő alatt szerzett tapasztalatomat 

személyesen, vagy akár nagyobb létszámú gazdatársaknak szervezett előadáson is, és nagy 

örömmel tölt el, ha valaki a nálunk alkalmazott technológia elemet adaptálja, és sikeresen 

használni tudja. Legfontosabb irányvonalaink a helyspecifikus gazdálkodás fejlesztése, a tudatos 

tápanyagutánpótlás sertés szerves hígtrágyázásra alapozva, a termőföldjeink hosszú távú 

fenntarthatósága a humusztartalom növelésén keresztül, a csökkentett menetszámú, víz- és 

szénmegőrző technológiai elemek kutatása illetve az okszerű növényvédelem csökkentett 

növényvédő szer felhasználás mellett. 

Szeretem kipróbálni az új dolgokat, feszegetni a határaimat, kilépni a komfortzónából, ezek 

jelentik az életemben, a munkámban a nehézséget, kihívásokat, de természetesen ezek adják a 

szépségét is. Ha nem szereted a munkád, rossz helyen vagy – én szeretem, és jó helyen vagyok. 

2019-ben a Magyar Növényvédő Mérnöki és Növényorvosi Kamara Hajdú-Bihar Megyei Területi 

Szervezetésnek Etikai és Fegyelmi Bizottságának tagjává választottak, mely igen nagy 

megtiszteltetés volt számomra. Büszkeséggel tölt el e szerep ellátása. A növényorvos kollegákkal 

töltött gyűlések minden percét igyekszem azzal tölteni, hogy az általuk megszerzett tudásból a 

legtöbbet magammal hozhassam. 

Családomra igen büszke vagyok. Feleségemmel az egyetemen ismerkedtünk meg, és 2009-

ben kötöttünk házasságot. Méhészként dolgozik, természetes anyagokkal, gyógynövényekkel 

ízesített, kézműves mézkülönlegességeket állít elő, melyeknek célja az egészség megőrzése, a 

gyógyítás. Jó példa vagyunk arra, hogy jól megférhet egymás mellett - még egy családban is - 

méhész és növényorvos. Kislányaink a 2011-ben született Enikő, aki már tudja, hogy fogorvos 

szeretne lenni, és a 2014-ben született Orsolya, aki még keresi élete nagy célját. Mindketten jeles 

tanulók, és megvan bennük is a természet, az állatok iránti szeretet és alázat. 

 


